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Skrivelse om lågtröskelboenden och uppföljning 

Svar på skrivelse från Anne-Lie Elfvén (L) och Johan Lisspers 
(L) 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 

Sammanfattning 
Stadsdelsnämnden har gett förvaltningen i uppdrag att svara på en 
skrivelse om lågtröskelboenden och uppföljning från Anne-Lie 
Elfvén (L) och Johans Lisspers (L). Skribenterna har frågor till 
förvaltningen med anledning av tidigare skrivelse till 
socialnämnden gällande lågtröskelboendet Skarpnäcksgården. 
Förvaltningen besvarar frågorna i detta tjänsteutlåtande. 

Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd gav den 23 januari 2025 förvaltningen 
i uppdrag att svara på en skrivelse om lågtröskelboenden och 
uppföljning från Anne-Lie Elfvén (L) och Johans Lisspers (L).  

Ärendet 
I skrivelsen framgår att socialnämnden under 2024 mottog en 
skrivelse från allianspartierna i Stockholms stad gällande 
lågtröskelboendet Skarpnäcksgården, som drivs av företaget Nytida. 
Skrivelsen handlade bland annat om att staden saknar en tydlig plan 
för vad som ska hända med de personer som bor på 
Skarpnäcksgården när byggnaderna rivs eller byggs om och att det 
brister i samordningen mellan stadens olika förvaltningar och den 
privata utföraren.  
 
Med anledning av detta önskar skribenterna få svar på följande 
frågor: 
1. Hur många från Södermalms stadsdelsområde är placerade på 
lågtröskelboende?  
2. Hur många från Södermalms stadsdelsområde är placerade på 
Skarpnäcksgården? 
3. Hur följer man upp de som är placerade på lågtröskelboenden?  

Handläggare
Josefin Lokvist
Telefon: 08-50812197
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4. När besökte man Skarpnäcksgården senast?  
5. När besökte man ett lågtröskelboende senast?  
6. Vilka lågtröskelboenden inom Storstockholmsområdet har 
förvaltningen att tillgå?  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts i stadsdelsdirektörens stab- och kansli i 
samverkan med sociala avdelningen. Ärendet har behandlats i 
förvaltningsgruppen och pensionärsrådet den 14 april 2025. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Nedan svarar förvaltningen på frågorna i skrivelsen. 
 
Fråga 1: 
Från Södermalms stadsdelsområde är det i nuläget totalt sju 
personer som är placerade på lågtröskelboenden, tre personer på 
Skarpnäcksgården och fyra personer på Västberga boende. 
 
Fråga 2: 
Det är tre personer från Södermalms stadsdelsområde som är 
placerade på Skarpnäcksgården.  
 
Fråga 3: 
Förvaltningen följer upp placerade personer genom platsbesök, 
besök på förvaltningskontoret och/eller hos annan vårdgivare samt 
via telefonsamtal. Anledning till att personer är placerade på 
lågtröskelboenden/drogtoleranta boenden är främst att de står i kö 
till annat boende, exempelvis Gamlebo och träningslägenhet. I 
dagsläget vill en av de placerade på Skarpnäcksgården bo där, en 
vill inte bli drogfri vilket försvårar annan placering och en person 
har straffat ut sig från andra alternativ. Att en person straffat ut sig 
från andra boenden beror oftast på missbruk, våld eller allvarlig 
psykisk problematik. 
 
Fråga 4: 
Förvaltningen besökte Skarpnäcksgården senast 20 januari 2025 
och nytt platsbesök är inbokat under april månad. 
Socialförvaltningen har löpande genomfört avtalsuppföljningar och 
var senast på platsbesök i januari 2025. Därutöver har 
socialförvaltningen gjort besök i verksamheten när det inkommit 
uppgifter om brister i något av husen. Nytida har då vidtagit 
åtgärder.  
 
Fråga 5: 
Förvaltningen besökte Västberga boende senast 20 januari 2025.  
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Fråga 6: 
Förvaltningen använder sig i nuläget av Västberga boende och 
Skarpnäcksgården.  
 
Förvaltningen arbetar tillsammans med socialförvaltningen, andra 
stadsdelsförvaltningar och SHIS, på både kort och lång sikt, med att 
minska antalet placeringar på lågtröskelboenden och kunna erbjuda 
andra alternativ som även innefattar vård för beroendeproblematik 
och psykisk ohälsa. Socialförvaltningen öppnar inom kort ett 
drogtolerant boende i Hjorthagen och har även under en 
prövoperiod tillsammans med SHIS startat upp ett liknande boende 
i Farsta. För att upprätthålla stadens tak-över-huvudet-garanti 
behöver korta och långsiktiga boendeformer finnas för den mycket 
varierande och komplexa problematik som målgruppen ofta har. 
 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på skrivelsen. 
 
 
 
 
Alexandra Wynn  Maria Klemets Hellberg 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 

Bilagor 
1. Skrivelsen. 
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